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ΝΑ ΤΙ ΕΓΡΑΨΕ 0 ΤΥΠΟΣ 

ΕΘΝΟΣ: Πράοινο φως για τους οικοπεδοφά-
γους. Ανοίγει ο δρόμος σε πολυεθνικές τουρι-
οτικές. 

ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ: Αποκτούν ιδιοκτησία όσοι 
κατέχουν δάση στην Κρήτη, τα Ιόνια νησιά, και σε 
ορισμένα νησιά (Σάμο, Χίο, Κύθηρα κλπ). 

ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ: Απροστάτευτες μένουν τερά-
στιες εκτάσεις. 

Πράσινο φως άναψε για τους 
καταπατητές το τελευταίο νομο-
σχέδιο του υπουργείου Γεωργίας 
για την «προστασία» των βοσκο 
τόπων. ' Οχι μόνο γιατί παραδίνε 
στους καταπατητές και τις μεγά 
λες τουριστικές επιχειρήσεις πα 
νελλαδικά πάνω από πενήντα ε 
κατομμύρια(ί) στρέμματα. 

Επιπλέον σύμφωνα με τις κα 
ταγγελίες του Τύπου, των Πάνελ 
λήνιων Ενώσεων Δασολόγων, Τε 
χνολύγων, Δασοπονίας, Δασοφυ 
λάκων, Θ η ρ ο φ υ λ ά κ ω ν κα 
Πυροσβεστών, και το άρθρο 20 
του νομοσχέδιου, το νησί μας μαζί 
με άλλα, παραδίνεται στους κερ 
δοσκόπους της γης με απλή βε 
β α ί ω σ η ε ν ό ς π ρ ο έ δ ρ ο υ 
κοινότητας. 

Για παράδειγμα για την κυριό-
τητα των διεκδικουμένων εκτάσε-
ων της εγχώριας περιουσίας στο 
Καψάλι από τον κ. Βύρωνα Δαπό-
ντε, σύμφωνα με το νομοσχέδιο, 
βεβαίωση θα δώσει ο Κοινοτάρ-

χης Κυθήρων, δηλαδή ο ίδιος! 
Επειδή έχουμε υποφέρει αρκετά 

από γνωστούς μεγαλοκαταπατη-
τές, επειδή ορισμένοι κύριοι έχουν 
συνηθίσει να θεωρούν ιδιωτική πε-
ριοχή ορισμένες εκτάσεις του Τσι-
ρίγου, καλό θα ήταν να διευκρινι-
σθεί από τους αρμόδιους τι γίνεται 
με το άρθρο 20; Γιατί αναφέρονται 
τα Κύθηρα — Αντικύθηρα ονομα-
στικά, μια και στα νησιά μας δεν 
υπάρχουν δημόσιες εκτάσεις αλ-
λά εκτάσεις της Επιτρ. Εγχώριας 
Περιουσίας; 

Ακόμη και αν δεν αφορά τις ε-
κτάσεις της Εγχώριας Περιουσίας, 
με ποιό δικαίωμα ο υπουργός Γε-
ωργίας παραχωρεί δημόσιες εκτά-
σεις που τυχόν υπάρχουν στα Κύ-
θηρα στα χέρια ιδιωτών; 

Νομίζουμε ότι η μόνη απάντηση 
που μπορεί να δοθεί είναι: 

, 1) Να γίνει στα Κύθηρα κτη-
ματολόγιο για να μπορεί η 
εγχώρια περιουσία να προστα-
τεύει τις κοινοτικές εκτάσεις 
αποτελεσματικά. 

2) Να εφαρμοστεί και να 
ολοκληρωθεί η νομοθεσία για 
την προστασία των παραλια-
κών εκτάσεων. 

3) Να απαλειφθούν τα Κύθη-
ρα - Αντικύθηρα από το άρθρο 
20. Οι τυχόν δημόσιες εκτάσεις 
να περάσουν στην εγχώρια 
περιουσία και όχι στους κατα-
πατητές. 

4) Για τις εκτάσεις που ήταν 
αντικείμενο διεκδίκησης μεταξύ 
ιδιωτών και δημοσίου, να απο-
φασίσουν τα αρμόδια δικαστή-
ρια ή η Επιτροπή Εγχώριας 
Περιουσίας μέσα από ανοιχτές 
στους Κυθηρίους διαδικασίες. 

Πιστεύουμε ότι την στιγμή που 
τα κονδύλια για την Τοπική Αυτο-
διοίκηση είναι σε απαράδεκτα χα-
μηλά επίπεδα και οι αρμοδιότητές 
της περιορισμένες, είναι υποχρέω-
ση όλων μας να διαφυλάξουμε με 
κάθε τρόπο την περιουσία της Επ. 
Εγχ. Περιουσίας από τις ορέξεις 
των κάθε λογής καταπατητών. 

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΟ 
ΚΑΤΑΣΤΑΤΙΚΟ ΑΠΟΚΤΑ 
0 ΣΥΛΛΟΓΟΣ 
ΚΥΘΗΡΙΩΝ 
ΣΠΟΥΔΑΣΤΩΝ 

Την υπεράοπιοη της Ειρήνης και της Εθνικής Ανεξαρτησίας 
παράλληλα με την άνοδο του επιπέδου ζωής στο νησί μας αποφάσισε 
να εντάξε ι στους σκοπούς του συλλόγου η Καταστατική Γενική 
συνέλευση που ολοκληρώθηκε το Σάββατο 2/3/1985. 

Εκτός από την προώθηση των σκοπών του συλλόγου, για την 
αναβάθμιση της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης, αποφασίστηκε και η 
καθιέρωση της απλής αναλογικής στην εκλογή του Διοικητικού 
συμβουλίου και όλων των επιτροπών. 

ΝΑ ΕΦΑΡΜΟΣΤΕΙ Η ΑΠΛΗ ΑΝΑΛΟΓΙΚΗ 
«Τον καλπανοθευτικό εκλαγικό νόμο παν ψήφισε η ηγεσία 

τον ΠΑΣΟΚ καταδικάζει ο Χύλλογας ΚυθηρΙων Σπουδαστών. 
Ο νόμος αυτός είναι παραλλαγή των εκλογικών αναμμάτων 
ενισχυμένης που τόαα χρόνια εφάρμοζε η Λεξιά. Παραβιάζει 
το συνταγματικό δικαίωμα των πολιτών για ισότητα δικαιω-
μάτων και ισότητα ψήφου», ν 

Αντό αποφάσισε η Γ Χ τον Ι,ΚΧ, ατις 9 Μάρτη μετά από 
αχιτική πρόταση. Η απόφαση τονίζει; Μ ενισχυμένη αναλο-
γ ι κ ή * εμαοδίζει ουσιαστικά την υπόθεση τ ικ αλλαγής οδηγώ-
ντας oc «να δικομματικό αγώνα δρόμου για τ«| σχετική πλ««ο-
ψηφία και όχι για tu λύαη τοιν λαϊκών προβλημάτων. 

Αναδε ίχνε ι κ υ β ε ρ ν ή σ ε ι ς ι σ χ υ ρ έ ς ατι ι Β ο υ λ ή ι ι ο ν ό μ ι ο ς δ « 
στηρίζονται στη πλειοψηφία του λαού κ α ι αδυνατούν να υλο* 
π ο ι ή σ ο υ ν το π ρ ό γ ρ α μ μ ά τους. Λ 

Απαιτούμε την εφαρμογή μ ο ν α δ ι κ ο ύ δ ί κ α ι ο υ εκλογι* 
koύ συστήματος: τ ι * αναλογικής». ; . ^ 

Αθήνα 9 Μάρτη 
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Σας σ φ ί γ γ ω το χέρι . . 

Αθήνα 15 του Μάη 1985 
Αγαπημένοι συμπατριώτες μου Σπουδαστές. 
Ποτέ μέχρι σήμερα στην πολυτάραχη ζωή μου δεν 

ένοιωσα τέτοια υπέροχη συγκίνηση σαν κι αυτή που 
μου επιφυλάξατε, σεις, Η ΧΡΥΣΗ των ΚΥΘΗΡΩΝ 
ΝΕΟΛΑΙΑ με την ανακήρυξή μου σαν Επίτιμου 
Μέλους του Συλλόγου σας κατά το γ ιορτασμό - στις 
24-4-85 - της συμπλήρωσης 50 χρόνων Λογοτεχνικής 
μου θητείας. 

Η τ ιμή αυτή ήταν άγνωστη μέχρι σήμερα για τους 
νέους, τη θεωρούσαν μονοπώλιο των «μεγάλων» κι 
ας ήταν άκριτοι κι αναχρονιστές οι πιο πολλοί από 
δαύτους. 

Σας σ φ ί γ γ ω το χέρι γιατί σπάσατε τον «άκριτο 
αυτόν αναχρονισμό» κι αποδείξατε πως είσαστε σε 
θέση να κρίνετε κι έχετε δ ικαίωμα και χρέος να τιμάτε 
και σεις τους μεγάλους αν κάτι τέτοιο τους πρέπει.. . 

Γνωρίζετε καλά πως πάντα σας πίστευα ικανούς 
και πάντα πάσχιζα να σας δοθούν πρωτοβουλίες και 
μέσα να συνηθίζετε να επιτελείτε επιτεύγματα του 
Καλού προς τη μ ικρή και μεγάλη Πατρίδα και προς το 
συνάνθρωπο όπου γης. 

Ευχαριστώ το Σοσιαλιστικό Πνεύμα που μου 
δίδαξε να επιτελώ το Χρέος προς το συνάνθρωπο, ν* 
αγαπώ το συνάνθρωπο περισσότερο κι απ' τον 
εαυτό μου, με Λόγο και ' Εργο έως την τελευταία μου 
την πνοή να τα δ ίνω απλόχερα για το χαμόγελο του 
συνανθρώπου. Και να, που, και σεις με την τ ιμή που 
απλόχερα μου προσφέρατε αποδείξατε περίτρανα 
πως είσαστε πιο προωθημένοι απ' όλους μας στην 
ανθρωπιά και στο Χρέος. 

Σας ευχαριστώ και σας συγχαίρω απ' την καρδιά 
μου τρισχαρούμενος για σας και για την ανεκτίμητη 
τ ιμή που μου χαρίσατε καθώς με προβοδάτε 
χαρούμενο από το Παρελθόν και το Παρόν προς το 
Μέλλον... Χαρούμενος για τις τιμές που σεις μου 
χαρίσατε... Μπράβο.. . 

Πάντα μ* αγάπη δικός σας 
Πάνος Φύλλης 

Στις 3 Μαΐου 1985 έγινε η εκλογο-
απολογιστική συνέλευση του Σ.Κ.Σ. 
Διαβάστηκε ο Γενικός και οικονομι 
κός απολογισμός του Δ.Σ. Ακολού-

θησαν τοποθετήσεις των μελών πά-
νω στον απολογισμό και το πρό-
γραμμα δράσης με κριτική και με 
προτάσεις. Στη συνέχεια ψηφίστηκε 
ο απολογισμός και το πρόγραμμα 
δράσης του Δ.Σ. και ακολούθησαν 
προτάσεις για εφορευτική επιτροπή 
και για υποψήφιους του Δ.Σ. 

Σύμφωνα με τα αποτελέσματα 
των εκλογών της 4ης Μαίου τα νέα 
μέλη του Δ.Σ είναι: 
Τρίφυλλης Σάκης Πρόεδρος 
Στάθης Βασίλης Αντιπρόεδρος 
Λούπη Ιωάννα Γραμματέας 
Αουράντος Ανδρέας Ταμίας 
Ζερλεντές Χρήστος μέλος * 

Το νέο Δ.Σ καλεί τα μέλη του 
συλλόγου να πλαισιώσουν το 
σύλλογο στις προσπάθειες του 
και στις εκδηλώσεις του συμμετέ-
χοντας ενεργά. 

Τα γραφεία του συλλόγου είναι 
ανοικτά κάθε μέρα 8 10. 

T O U Ε υ Α Α ο γ ο υ Κ υ θ π ρ ι ω ν Σ π ο υ δ α σ τ ώ ν 
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^ μ ο υ ς ι κ ε Σ 

Οι μουσικές σπουδές στην Ελ-
λάδα, για να μην κρυβόμαστε πί-
σω από το δάχτυλο μας, βρίσκο-
νται σε πολύ κακή κατάσταση. 

Ουσιαστικά η μουσική στην Ελ-
λάδα είναι εκτός εκπαιδευτικού 
συστήματος! 

' Ενας ολόκληρος και πολύ ση-
μαντικός κλάδος της παιδείας με 
χιλιάδες σποϋ5αστές «παράγει» 
κάθε χρόνο πολλούς διπλωματού-
χους « Α Δ Ι Α Β Α Θ Μ Η Τ Ο Υ Σ » ! ! 
Σχεδόν κανένας απ' αυτούς δεν 
μπορεί να εμφανιστεί επίσημα σαν 
πτυχιούχος Μέσης, Ανώτερης ή Α 
νώτατης σχολής — αφού οι μουσι-
κές σχολές που του πρόσφεραν 
την όποια μόρφωσή του, δεν ανή-
κουν σε καμμιά βαθμίδα εκπαίδευ-
σης!!! Γ Γ αυτό ακριβώς το λόγο 
δεν υπάγονται στο υπουργείο παι-
δείας αλλά στο υπουργείο πολιτι-
σμού (με την ίδια λογική, που οι 
υγειονομικές σπουδές, έπρεπε να 
υπάγονται στο υπουργείο υγείας). 

Ας ελέγξουμε όμως πιο συγκε-
κριμένα την κατάσταση που υπάρ-
χει αυτή τη στιγμή στη χώρα μας. 

Σ ε ό λ η τ η ν Ε λ λ ά δ α 
λειτουργούν: 

—' Ενα .κρατικό Ωδείο, το κρα-
τικό Ωδείο της Θεσσαλονίκης! 

— 14 Δημοτικά Ωδεία! Τι ση-
μαίνει όμως δημοτικό Ωδείο; Τότε 
θα έπρεπε να υπάρχουν και Δημο-
τικές Νομικές Σχολές ή Κοινοτι-
κές σχολές ή Κοινοτικές σχολές 
Καλών Τεχνών; 

Απ' αυτά τα 14 Δημοτικά Ωδεία 
το ένα λειτουργεί στην Αττική (το 
Δημοτικό Ωδείο Ελληνικού) και 
τα υπόλοιπα στην Επαρχία: Γιάν-
νενα, Αλεξανδρούπολη, Καβάλα, 
Βόλο, Λαμία, Κοζάνη, Καρδίτσα, 
Βέροια, Τρίκαλα, Ξάνθη, Λάρισα, 
Κατερίνη, και ' Αργός. 

230 Ιδιωτικά Ωδεία, παραρ-
τήματα και μουσικές σχολές με 
26.880 μαθητές!!! Απ' αυτά τα 149 

είναι στην Αττική — με 10.355 
σπουδαστές — και τα 81 στην υπό-
λ ο ι π η χ ώ ρ α — με 7 . 5 4 5 
σπουδαστές. 

Δηλαδή το 64,7% των Ωδείων 
και το 72% των σπουδαστών είναι 
στην Αττική. 

Τα τρία αυτά είδη αδιαβάθμη-
των σχολείων (Κρατικά, δημοτι-
κά, ιδιωτικά) είναι — λέει — ανε-
γνωρισμένα από το υπουργείο Πο-

λιτισμού και Επιστημών κι αυτό 
αρκεί: Δ ε ν έχει σημασία που δεν 
ανήκουν σε καμιά βαθμίδα εκπαί-
δευσης, άλλοι είναι υπό την εγγύη-
ση του υπουργείου, και οι σπουδα-
σ τ έ ς μ π ο ρ ο ύ ν να μ έ ν ο υ ν 
ήσυχοι 

Κατά τρόπο απαράδεκτο αλλά 
νομότυπο, με βάση κάποιο βασιλι-
κό διάταγμα του 1957, στην χώρα 
μας η μουσική εκπαίδευση έχει α-
φεθεί ελεύθερη στην ιδιωτική 
«πρωτοβουλία» και κανένας δεν 
ανησυχεί ή προβληματίζεται. Σύμ-
φωνα μ' αυτά που καταγγέλουν 
συνεχώς οι ενδιαφερόμενοι σπου-
δαστές, αλλά που δεν ιδρώνει το 
αυτάκι των αρμοδίων, έχουμε τα 

ΤΣΙΡΙΓΩΤΙΚΟΣ ΠΕΡΙΠΛΟΥΣ 

Καλωσόριοες Ηλιε που ζωντάνεψες το 
όνειρο 
βνάμεοα Κρήτη και Καβομαλιά 
μόλις αναδύθηκε από τα κύματα η Κυθή-
ρια Αφροδίτη 
Καλωσόρισες Ηλιε 
την ωρα που τα φτερά της χελιδόνας 
μάζευαν τον ουρανό του μεγαλείου σου 
και οι σειρήνες σώπαιναν 
στο πάφλασμα του κύματος 
που οδηγούσε τον Οδυσσέα στην Ιθάκη. 
Καλωσόρισες στο βλέμμα της Ουράνιας 

Αφροδίτης 
έρωτα που δεν ταπείνωσες τον πόθο του 
Μενέλαου 
ουτε την πανουργία του Οδυσσέα 
γιατί όσο ψηλά είναι η κορυφή σου 
τόσο μεγάλος είναι ο πόθος εκείνων που 
σε αναζητούνε 
και πολλά τα συνθήματα των 
φιλειρηνιστών 
που θέλουν να διώξουν όσους εφιάλτες 
μολύνουν τον Ναό σου με είδωλα 
ευρωπυραύλων. 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΦΑΤΣΕΑΣ 

εξής: 
Σε όλες τις Ευρωπαϊκές χώ-

ρες, ανατολικές και δυτικές, η πο-
λιτεία έχει την ευθύνη της εκπαί-
δευσης των νέων στον τομέα της 
μουσικής, με τα ειδικά σχολεία 
που λειτουργούν και που παίρ-
νουν την ονομασία τους ανάλογα 
με το επίπεδο σπουδών που παρέ-
χουν: Ανώτερη μουσική σχολή, Α-
νώτατη μουσική σχολή, Ανώτατη 
Ακαδημία μουσικών σπουδών. 

- Βέβαια, εδώ στην Ελλάδα τί-
ποτα απ1 όλα αυτά δεν υπάρχει. 
Μας αρκεί το γενικό και αόριστο 
Ωδείο ή μουσική σχολή, που είναι 
«ανεγνωρισμένα» από το ΥΠ.Π.Ε. 
Αλλά, αυτό το «νόμιμο και θεσμο-
θ ε τ η μ έ ν ο κύκλωμα παραπαι-
δ ε ί α ς » , α φ ο ρ ά χ ι λ ι ά δ ε ς 
σπουδαστές. 

Στο μοναδικό κρατικό Ω-
δείο στη Θεσσαλονίκη και στα 14 
δ η μ ο τ ι κ ά φ ο ι τ ο ύ ν 3 . 0 5 7 
σπουδαστές. 

Στα 230 Ιδιωτικά Ωδεία που 
λειτούργησαν τη σχολική χρονιά 
1983-1984 φ ο ί τ η σ α ν 26 .880 
σπουδαστές. 

Ο αριθμός όμως αυτός που δη 
λώνεται στο ΥΠ.Π.Ε. δεν είναι ο 
πραγματικός! 

Πρέπει να υπολογίσουμε: 
1)' Οτι υπάρχουν τμήματα «μου-

σικής προπαίδειας» για τα μικρά 
παιδιά σε πάρα πολλά Ωδεία και 
με μεγάλη συμμετοχή' μαθητών. 

2) Τους μαθητές που δεν είναι 
σε μια συγκεκριμένη τάξη (Κατω-
τέρα, Μέση, Ανωτέρα) αλλά που 
ετοιμάζονται να δώσουν κατακτή-
ριες εξετάσεις και που πρέπει να 
είναιάλλοι τόσοι περίπου! Σύνο 
λο, δηλαδή, γύρω στους 50.000. 

Τώρα όσον αφορά τα δίδακτρα 
των Ωδείων είναι πανάκριβα. Κυ-
μαίνονται από 2.000 δρχ. το μήνα 
μέχρι και 6.000! Γιατί; 

Γιαπ δεν υπάρχει καθορισμένη 
τιμή από το ΥΠ.Π.Ε. οπότε ο κάθε 
Ωδειάρχης ζητάει όσα θέλει.... 

Οι καθηγητές και οι σπουδα-
στές συμφωνούν στο ότι το όλο 
πρόβλημα δεν αντιμετωπίζεται 
σοβαρά από την Πολιτεία. Οι κα-
ταγγελίες δεν είναι λίγες: 

1) Δ ε ν υπάρχει ουσιαστικός ε-
λεγχος από το ΥΠ.Π.Ε . — ούτε 
για τις σπουδές ούτε για τις κτιρια-
κές εγκαταστάσεις. 

2) Τα δίδακτρα είναι ακριβά τα 
βιβλία σαν εισαγόμενα το ίδιο. 

3) Τα Ωδεία είναι αδιαβάθμητα. 
Τα άμεσα μέτρα που προτείνο-

νται είναι: ι 
1) Να γίνει κρατική η μουσική 

παιδεία και να γίνει επιτέλους μια 
Ανώτατη Μουσική Ακαδημία. 

2) Ν' αναγνωριστούν τα πτυ-
χία της κιθάρας. 

Ας ελπίσουμε ότι όλη αυτή η κα-
τάσταση θα ξεκαθαρίσει, για να 
σταματήσει η ασυδοσία της ιδιωτι-
κής πρωτοβουλίας και να μπει επι-
τέλους η μουσική μας παιδεία σε 
ένα σωστό δρόμο. 

Ζερλεντές Χ ρ ή σ τ ο ς 

Η τέχνη ανήκει στο λαό 

ΝΑ ΣΩΣΟΥΜΕ ΤΑ ΘΗΡΑΜΑΤΑ 
Καταγγέλουμε την απόφα-

ση του Υπουργείου Γεωργίας 
που επέτρεψε και φέτος το α-
νοιξιάτικο κυνήγι, προκαλώ-
ντας καταστροφή στους πλη-
θυσμούς των πουλιών κατά 
την κρίσιμη περίοδο της μετα-
νάστευσης και αναπαραγω-
γής τους. 

Αυτό έχει σαν επίπτωση την μείω-
ση του πληθυσμού των πουλιών. Α 
κόμα περισσότερο όταν κατά την 
διάρκεια του ανοιξιάτικου κυνηγιού 
που είναι αποκλειστικά για τα τρυ-
γόνια, σκοτώνονται και άλλα είδη 
πουλιών. Για παράδειγμα φέτος την 
4η μέρα από το άνοιγμα του κυνη-
γιού παρατηρήθηκαν 500 μέτρα έξω 
από τον Ποταμό, από μέλος της 
Ε.Ο.Ε. (Ελληνικής Ορνιθολογικής 
Εταιρείας) δύο ευσυνείδητοι spor-
tsmen που θέλουν να επωνομάζο-
νται κυνηγοί αλλά που το κύριο χα-
ρακτηριστικό τους είναι η ασυνειδη-
σία και η ανευθυνότητα, να κτυπάνε 
ευτυχώς χωρίς επιτυχία τα (Apus a-
pus, Μαυροσαχτάρα) είδος χελιδο-
νιού και (Glarus argentatus) ασημό-

γλαρο, επειδή εκείνη την ώρα δεν 
περνάγανε τρυγόνια. 

Με αφορμή τα γεγονότα αυτά, 
μου έρχονται στο μυαλό τα λόγια 
του Γενικού Γραμματέα της Κυνηγε-
τικής Συνομοσπονδίας Ελλάδα, Νί-
κου Βαρτζέλη «... δεν μας ενδιαφέ-
ρει αν στην έξοδό μας δεν κτυπή-
σουμε θήραμα. Βγάζουμε τ ° 
κυνηγετικό μας μαχαιράκι και μθ" 
ζεύουμε χόρτα και επιστρέφουμε α-
νανεωμένοι γιατί απολαύσαμε το 
δάσος, το βουνό, το οξυγόνο, το κα-
ταγάργαρο νερό». Δυστυχώς όμως 
τα λόγια αυτά έρχονται σε πλήρΠ 
αντίθεση με τις ενέργειες των παρα-
πάνω sportsmen. 

' Ετσι λοιπόν προτείνουμε την ολο-
κληρωτική απαγόρευση του ανοι-
ξιάτικου κυνηγιού και τον αυστηρό-
τερο έλεγχο του όλο τον χρόνο απο 
μέρους των αρχών, για να προλά-
βουμε την εξαφάνιση των θηραμά-
των στο κοντινό μέλλον. 

Θ. Κομνηνός 
Ε.Ε .Π.Φ 

Ε.Ο.Ε. 

Αθήνα 8-4-85 

Δημοσιεύθηκε στην Εφημερίδα της Κυβέρνησης 
η τροποποίηση της απόφασης σχετικά με την έναρξη 
καταβολής υποτροφιών του Κληροδοτήματος Μαρί-
ας Στάη. 

Οι ενδιαφερόμενοι καλούνται να περάσουν από τη διεύθυνση 
υποτροφιών και κληροδοτημάτων (Χρήστου Λαδά 6) για να 
υπογράφουν τη σχετική σύμβαση. Τα αναδρομικά θα δωθούντο 
Μάιο. 

Ακίνητα αξίας 100.000.000 δραχμών βρίσκονται στη διάθεση τοο 
Κληροδοτήματος Μ. ΣΤΑΗ. 

Τα διαθέσιμα στις 31/12/1983 ήταν 45.194.314 δρχ. Αναλυτικά το 
έτος 1983 είχαμε: 
Πλεόνασμα παρελθούσης χρήσεως 38.283.271 
'Εσοδα χρήσεως 1983 16.010.165 

Σύνολο: 54.293.436 
' Εξοδα χρήσεως 1983 9.099.122 
Πλεόνασμα 31 Δεκέμβρη: 45.194.314 

Το 1983 δόθηκαν 
α) Για υποτροφίες εσωτερικού 2.479.869 
β) Για υποτροφίες εξωτερικού 255.100 

Από τον απολογισμό του 1984 προκύπτει 
ότι οι καταθέσεις προθεσμίας ήταν: 48.257.885 
και οι καταθέσεις όψεως: 5.446.526 

Σύνολο: 53.704.411 
Φαίνεται καθαρά ότι ένα σημαντ ικό κομμάτι κεφαλαίων δεν 

αξιοποιείται γ ια υποτροφίες Κυθηρ ίων , αλλά λιμνάζει στις τράπεζα 
σε όφελος αυτών που ξέρουν να δανείζονται αλλά να μην επιστρέφουν. 
Σε όφελος της λεγόμενης ιδιωτικής πρωτοβουλίας. 

Βλέποντας αυτή τη κατάσταση ο σύλλογος μας ζητάει: α) Να επε-
κταθεί άμεσα η υποτροφία και στους σπουδαστές, β) Να δίνεται 
αναδρομ ικά από την αρχή του πρώτου χρόνου γ) Να αυξηθεί άμε' 
σα στις 14.000 το μήνα. 

Επιπλέον το Πανεπιστήμιο θα πρέπει να προχωρήσει στην ορθολογι-
κή αξιοποίηση του Κληροδοτήματος, όπως και χιλιάδων άλλων, οε 
όφελος τόσο των Κυθηρίων σπουδαστών όσο και της τριτοβάθμιοι 
εκπαίδευσης. 



Τιμητική εκδήλωση γιο τα 50χρονα 
της πνευματικής προσφοράς 

ΤΟΙ) Π. Φύλλη 

Γ Ν Ω Μ Ε Σ 

Μερα ιδιαίτερα σημαντική για τα Πνευματικά Κύθηρα 
Χαρακτήρισε την 24η Απριλίου ο πρόεδρος του συλλόγου 
Κυθηρίων Σπουδαστών Γ ιάννης Κασιμάτης στο χαιρετ ισμό 
Του στην τ ιμητική εκδήλιοση της πενηντάχρονης προσφοράς 
στα ελληνικά γράμματα του Πάνου Φύλλη. 

Η εκδήλωση διοργανώθηκε α-
πό κοινού από την Εταιρία Ελλή-
νων Λογοτεχνών και τα Κυθηραϊ-
κά σωματεία: Σύλλογος Κυθηρίων 
Σπουδαστών, Κυθηραϊκός Σύνδε-
σμος Αθηνών, Κυθηραϊκή Αδελ-
φότητα Πειραιώς, Εξωρ/κός -
Πολ/κός Συλ. «Φιλόξενος». 

Η αίθουσα της Εταιρίας Ελλή-
νων Λογοτεχνών γέμισε από Κυ-
θήριους και μη, που μ ' αυτό τον 
τρόπο ήθελαν να εκφράσουν ένα 
μεγάλο ευχαριστώ στο δικό τους 
ποιητή. 

Σχεδόν όλα τα Κυθηραϊκά Σω-
ματεία έδοσαν το παρόν τους 

αλλά και 
προσωπικότητες του νησιού και 
των ελληνικών γραμμάτων τίμη-

σαν με την παρουσία τους 
την εκδήλωση. 
Η εκδήλωση άρχισε στις 8 μ.μ. 

με σύντομο χαιρετισμό από μέλος 
του Δ.Σ. της Εταιρίας Ελλήνων 
Λογοτεχνών. Χαιρετισμούς απηύ-· 
θυναν και οι Φατσέας Νίκος, 
Κουκούλης Τάσης και Γιάννης 
Κασιμάτης από τα Κυθηραϊκά 
σωματεία. 

Πρώτος ομιλητής ήταν ο σύμ-
βουλος του Πρωθυπουργού Κασι-
μάτης Γιώργος. 

Στη .συνέχεια το λόγο πήρε ο 
Φιλόλογος - Λογοτέχνης Βικέτος 
Μανώλης που ανάλυσε το ποιητι 
κό έργο του τιμώμενου. Σε πτυχές 
του έργου του αναφέρθηκε και ο 
επόμενος ομιλητής ο Διδάκτωρ 

ιστορίας Λεοντσίνης Γιώργος. Ο 
Λογοτέχνης Καραχάλιος Κώστας 
στάθηκε στην κοινωνική προσφο-
ρά του Πάνου Φύλλη. Τελευταίος 
ομιλητής ήταν ο Καλλίγερος Κώ-
στας μέλος του Δ.Σ. «ΦΙΛΟΞΕ 
ΝΟΣ» που διάβασε και ένα 
γράμμα των κατοίκων του Αυλαί-
μωνα. Κατά τη διάρκεια της 
εκδήλωσης οι σπουδαστές Ελένη 
Παναρέτου, Ακριβή Στελλίου, 
Μανώλης Πουράντος, Αλέξαν-
δρος Στρατηγός και Νίκος Λου-
ράντος απήγγειλαν έργα του 
ποιητή. 

Η εκδήλωση σημείωσε μεγάλη 
επιτυχία. Δυο όμως ήταν οι πιο 
συγκλονιστικές στιγμές τη μια 
όταν ο πρόεδρος των Κυθηρίων 
Σπουδαστών λέγοντας πως ο 
Φύλλης είναι πάντα νέος και 
έτοιμος να προσφέρει για 
την κοινωνική πρόοδο τον ανακή-
ρυξε επίτιμο μέλος του Συλλόγου 
Κυθηρίων Σπουδαστών και την 
άλλη όταν ο Καλλίγερος διάβαζε 
το πραγματικά πολύ συγκινητικό 
γράμμα των κατοίκων του Αυλέ-
μονα, που χαιρέτιζαν τις αξιόλο-
γες προσπάθειες του συντοπίτη 
τους για την λύση των προβλημά 
των τους. 

Εμείς θα θέλαμε να ευχηθούμε 
στο Φύλλη να συνεχίσει την 
πνευματική του προσφορά. 

Θερμός χαιρετ ισμός του 
Αυλέμονα προς τον Π. Φύλλη 

Αυλέμονας 15 Απρίλη 1985 

Αγαπητέ Πάνο μας. 
Μάθαμε προχτές από του 

Νικολού το γιο που ήρθε από τον 
Πειραιά, ότι πρόκειται να σε 
τιμήσουνε οι Λογοτέχνες της 
Αθήνας και οι αποδέλοιποι Τσι 
ριγώτες του Πειραιά και της 
Αθήνας για τα 50 χρόνια που 
είσαι Ποιητής ; και καλός όπως 
φαίνεται. 

Σκευτήκαμε λοιπόν όλοι εμείς 
οι χωριανοί που είμαστε απόφε 

μαζεμένοι στου Σωτήρη το καφε 
νείο και περιμένομε να πέσει 
λιγάκι ο Σοροκολεβάντες για να 
πάμε να φουντάρωμε τα παρα-
γάδια, να σου γράψωμε και μεις 
τούτο το γράμμα για να σε φχαρι-
στήσωμε και να τιμήσουμε και 
μεις την αφεντιά σου. Μα επει-
δής εμείς από ποίματα δεν 
κατέχομε πολλά πράματα, εξόν 
από κείνα που έγραφες και τα 
λες Τσιριγώτικα και τα λέμε και 
μεις στις πεζούλες το καλοκαίρι 
στις αποσπερίδες και διασκεδά-
ζομε με δαύτα, να σε τιμήσουμε 
για ένα άλλο πράμα. Να σου 
πούμε ένα μεγάλο ευχαριστώ για 
ότι έκανες και κάνεις για μας και 
το χωριό μας που 'ταν ξεχασμέ-
νο κι από Θεό κι από ανθρώ-
πους. Για το Σχολείο που μας 
άνοιξες και μαθαίνανε τα παιδιά 
μας γράμματα. Για το δρόμο που 
μας έστρωσες και δε σκονταύ-
τωμε στα κουτρούνια, για το 
νερό που μας έφερες και δεν 
κορακιάζομε στην αρμύρα μας, 
για την Παιδική Χαρά, για τα 
δέντρα που μας έφερες και 
φυτέψαμε, για τα φώτα του 

μώλου, τον ασβέστη που μας 
έστειλες για το άσπρισμα, τσοι 
σκουπιδοντενεκέδες, το λιμανά-
κι στο γεφυράκι, τα βιβλία που 
μας στερνής, κι όπως μαθαίνομε, 
λέει, κοιτάζετε με το Σύλλογο να 
φτιαχτεί και το Καστέλλι για να 
γενεί Μουσείο... Για τούτα όλα 
και για άλλα πολλά εμείς σ ' 
ευχαριστούμε. Και σε φχαρι-
στούμε ακόμη πιο πολύ γιατί 
κατέχομε καλά πως όλα τούταδά 
όχι γιατί συγοντάρεις τίοτα βου-
λευτάδες ή πως πάεις εσύ για 
Βουλευτής μα γιατί, ας είσαι 
καλά μας έζησες και μας πόνε 
σες. 

Σου στέρνομε τούτο το μικρό 
μπουκέτο σεμπερβίδες και σου 
ευχόμαστε να 'σαι φρέσκος σαν 
και δαύτες, γερός και λεβέντης 
σαν του Αγιού Γιωργιού το 
βουνό, και τα καλά για σένα και 
τη φαμελιά σου να είναι τόσα 
όσα τα ψάρια μας στην καλλίτε-
ρη καλάδα όντες καλάρωμε την 
τράτα μας στην άμμο τση Πιά-
τσας. 

Με αγάπη 
όλοι οι Χωριανοί 

1 ο Δ . Σ του Σ.Κ.Σ. αποφάσισε ομόφωνα στις 23/4/85 να 
ανακηρύξει τον Πάνο Φύλλη επίτιμο μέλος του Συλλόγου 
Κυθηρ ίων Σπουδαστών σαν ελάχιστο φόρο τιμής για την 
προσφορά του στα Κύθηρα και την λογοτεχνία. 

ΚΑΙ ΑΛΛΗ ΥΠΟΤΡΟΦΙΑ ΓΙΑ ΤΟΥΣ 
ΚΥΘΗΡΙΟΥΣ ΣΠΟΥΔΑΣΤΕΣ 

Ο συμπατριώτης μας ομογενής εξ 
Αυστραλίας Λάκης Πούλος προτί-
θεται να καθιερώσει ένα ετήσιο χρη-
ματικό βραβείο της τάξεως των 
1.000 και πλέον δολλαρίων Αμερι-
κής για τους μαθητές που αποφοι-
τούν από το Λύκειο Κυθήρων και 
επιτυγχάνουν στις Ανώτατες Σχο-
λές του Εσωτερικού. 

Μεταξύ των άλλων προϋποθέσε-
ων για την απονομή του χρηματικού 
του βραβείου βασικές θα είναι και οι 
εξής: 

1) Να προέρχεται από Κυθήριους 
ή Αντικυθήριους γονείς (και οι δύο) 
οι οποίοι κατά τα έτη σπουδών του 
παιδιού των θα διαμένουν μονίμως 
στα Κύθηρα ή τα Αντικύθηρα. 

2) Να φοίτησε εξ ολοκλήρου και 

ν ' αποφοίτησε από το Γυμνάσιο και 
το Λύκειο Κυθήρων. 

3) Να πέτυχε στις Ανώτατες Σχο-
λές του Ελληνικού Κράτους και 

4) Να είναι ο πλέον άπορος. 
' Ολα τα παραπάνω και τις επί μέ-

ρους λεπτομέρειες θα κρίνει μία ειδι-
κή επιτροπή από Κυθηρίους της επι-
λογής του χρηματοδότη. 

' Οποιος από τους επιτυχόντος πέ 
ρυσι στις εξετάσεις των Α.Ε.Ι. που 
να πληροί τις τρεις πιο πάνω προϋ-
ποθέσεις, επιθυμεί να κριθεί για την 
λήψη της πιο πάνω Υποτροφίας από 
φέτος, να επικοινωνήσει με το γρα-
φείο του Κων/νου Καλλίγερου. 

Κων/νος Καλλ ίγερος 
Θεμιστοκλέους 5 

Ομόνο ια — Αθήνα 
τηλ. 36.38.073 

«ΓΝΩΜΕΣ» 
Δειεύθυνεται από 

Συντακτική Επιτροπή 
. * * * 

Υπεύθυνος για το Νόμο: 

Μάνος Τρ ιφύλης 
Αρακύνθου 9 
Φιλοπάππου 

Ανταποκρίσεις - Γράμματα: 
Σύλλογος Κυθηρίων 

Σπουδαστών -

Θεμιστοκλέους 3, 
Ομόνοια — Αθήνα 

Συνδρομή χρόνου: 300 δρχ. * * * 

Εκτύπωση - Φωτοστοιχειοθεσία 
• Επιμέλεια: 

«ΠΕΙΡΑ I ΚΗ ΤΥΠΟΓΡΑΦΙΚΗ 
Α.Ε.» — Πλαταιών 12 -

Πειραιάς — Τηλ.: 41.75.625 

Καλή επιτυχία 

ο Σ ύ λ λ ο γ ο ς Κ υ θ η ρ ί ω ν Σ π ο ο δ α ο τ ώ ν ε ύ χ ε τ α ι 
σ τ ο υ ς μ α θ η τ έ ς τ η ς Γ τ ά ξ η ς Τ Ο ϋ Λ υ κ ε ί ο υ 
Κ υ θ ή ρ ω ν κ α λ η ε π . τ υ χ ί ο ο τ . ς Π α ν ε λ λ α β . κ έ ς 



ΣΕΛΙΔΑ 4 ΓΝΩΜΕΣ 

«ΟΙ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΙΣ 
ΠΕΦΤΟΥΝΕ 
ΑΛΛΑ ΤΟ 
ΣΥΓΚΟΙΝΩΝΙΑΚΟ 
ΜΕΝΕΙ» 

' Αλλος ένας χρόνος πέρασε και 
το πρόβλημα της συγκοινωνιακής 
εξυπηρέτησης είχε πάλι έντονη 
παρουσία. 

Η πρόσφατη κυβερνητική εξαγ-
γελία ίδρυσης κρατικής ακτο-
πλοΐας από την ΕΤΒΑ με κεφάλαιο 
1,5 δισ. δρχ. γέννησε πολλές ελπί-
δες για μια καλύτερη θαλάσσια ε 
ξυπηρέτηση των αναγκών του νη-
σιού μας για μεταφορά προσώπων 
και πραγμάτων. ' Ετσι που να μην 
αντιμετωπίζεται ο Τσιριγώτης σαν 
«αγελάδα για άρμεγμα» ούτε σαν 
εμπόρευμα. Πώς όμως θα γίνει αυ-
τό; Ο νέος νόμος ανταποκρίνεται 
σ' αυτές τις ανάγκες; Τι πρέπει να 
γίνει; 

Αρχικά πρέπει να σημειωθεί ότι 
η δημιουργία της κρατικής ακτο-
πλοΐας είναι θετική από την άποψη 
ότι είναι προέκταση του κρατικού 
τομέα της οικονομίας έστω και κά-
τω από δυσμενείς όρους. Αυτός 
είναι και ο λόγος της αντίδρασης 
των εφοπλιστών και της Ν.Δ. ' Ο-
μως η κυβερνητική επιλογή δεν 
λύνει το σημερινό πρόβλημα της 
ακτοπλοΐας που είναι πρόβλημα 
χαμηλού επιπέδου ασφάλειας και 
υπηρεσιών (με ακριβό εισιτήριο 
μάλιστα), προβλήματα κρατικής 
επιβάρυνσης (δάνεια, επιδοτή-
σεις) και βέβαια εκμετάλλευση 
των ναυτεργατών. Αυτά γιατί: 

Μόνο οι προβληματικές ή οι 
χαμηλής απόδοσης ακτοπλοϊ-
κές εταιρείες θα ενταχθούν στην 
«ΕΛΛΗΝΙΚΗ Α Κ Τ Ο Π Λ Ο I Α 
Α.Ε.» (έτσι ονομάστηκε) και όχι 

Εταιρείες με μεγάλη κίνηση 
που είναι και κερδοφόρες (π.χ. 
οι Εταιρείες που συνδέουν ΠΕΙ 
ΡΑΙΑ με ΚΡΗΤΗ). Αυτό δημιουρ-
γεί «εκ γενετής» σοβαρά προβλή-
ματα βιωσιμότητας. 

Τα κριτήρια με τα οποία θα 
λειτουργήσει η Εταιρεία θα εί-
ναι ιδιωτικο-οικονομικά. Αυτό 
σημαίνει ότι για να ανταποκριθεί 
στις υποχρεώσεις της θα επιβάλ-
λει ακριβό εισιτήριο και εκμετάλ-
λευση των ναυτεργατών, δηλ. ότι 
ακριβώς γινόταν και μέχρι 
σήμερα. 

Αυτή η κρατική ακτοπλοϊκή ε-
ταιρεία είναι ο αντίστοιχος για τη 
θάλασσα Οργανισμός Οικονομι-
κής Ανασυγκρότησης Προβλημα-
τικών Επιχειρήσεων. Είναι μορφή 
κρατικομονοπωλιακής ρύθμισης 
που έχει στόχο να πληρωθούν τα 
χρέη των υπερχρεωμένων Εται-
ρειών από το Κράτος (δηλ. τους 
εργαζόμενους) χωρίς να περιορι-
στεί το πεδίο δράσης του μεγάλου 
ακτοπλοϊκού κεφαλαίου (συμπερι-
λαμβανομένων των μεγάλων εται-
ρειών «λαϊκής βάσης»). 

ΥΠΑΡΧΕΙ ΛΥΣΗ: 

Μόνη ριζική λύση για την ανα-
βάθμιση του ρόλου της ακτο-
πλοΐας είναι η δημιουργία Εθνικού 
Οργανισμού Ακτοπλοϊκών Συ-
γκοινωνιών (Ε.Ο.Α.Σ.) και η έντα-
ξη της δράσης του σ' ένα γενικώ-
τερο δημοκρατικό πρόγραμμα συ-
γκοινωνιών και μεταφορών της 
χώρας. Με αυτή τη λύση και δεδο-
μένη την μορφολογική κατάσταση 

της χωράς μας (νησιώτικη και με 
εκτεταμένα παράλια) είναι σίγου-
ρο ότι θα πετύχουμε: 

Οι ακτοπλοϊκές υπηρεσίες να 
μην έχουν αποκλειστικό στόχο 
το κέρδος, αλλά την παροχή υ-
πηρεσιών προς το κοινωνικό 
σύνολο. 

Ασφάλεια στις μεταφορές. 
Καλύτερη οργάνωση και μι-

κρότερο διαχειριστικό κόστος. 
Ωφέλεια της οικονομίας της 

χώρας αφού οι ναυπηγήσεις, οι 
προμήθειες, τα υλικά θα κατευ-
θύνονται από το κράτος (σε συν 
δυασμό με την κρατικοποίηση των 
ναυπηγείων). 

Δυνατότητες ισότιμης διε-
θνούς συνεργασίας προς όφε-
λος της οικονομίας μας (απόκτη-
ση τεχνολογικού εξοπλισμού και 
υ λ ι κ ώ ν , μ ε α ν τ α λ λ α γ ή 
προϊόντων). 

Παρεμπόδιση διείσδυσης του 
ξένου κεφαλαίου στον σημαντι-
κό αυτό κλάδο. 

Για μια τέτοια λειτουργία όμως 
του φορέα είναι απαραίτητη η ου-
σιαστική συμμετοχή (με εκλεγμέ-
νους αντιπροσώπους) της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης, των Ναυτερ-
γ α τ ώ ν , Ε π ι μ ε λ η τ η ρ ί ω ν 
(Οικονομικό, Τεχνικό, 'Ναυτιλια-
κό) και άλλων κοινωνικών φορέ-
ων. Βέβαια για να μπορέσει ο φο-
ρέας να παίζει σωστά το ρόλο του 
απαιτείται να παρθούν γενικώτε-
ρα αντιμονοπωλιακά μέτρα σε άλ-
λη κατεύθυνση με στόχο την προ-
ώθηση μιας πολιτικής πραγματι-
κής αλλαγής. 

Σταύρος Μεγαλοκονόμος 

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ ΤΟΥ Δ.Σ. 

1) ΚΑΤΑΚΤΗΣΗ Τ Ο Υ Σ.Κ.Σ. 

Την Τρίτη 26.2.85 ο Σύλλογος 
Κυθηρίων Σπουδαστών εισέπραξε 
από το Υφυπουργείο Νέας Γενιάς 
και Αθλητισμού, το ποσό των 
100.0 )0 δρχ. σαν ενίσχυση των πο-
λιτκ τικών εκδηλώσεων του περα-
σμένου καλοκαιριού. 

2) ΝΑ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΠΟΙΗΘΕΙ 
Η «ΟΥΡΑΝΙΑ Α Φ Ρ Ο Δ Ι Τ Η » 

Υστερα από τις συνεχείς προ 
σπάθειες του Σ.Κ.Σ., ο Κυθηρια-
κός Σύνδεσμος και Αδελφότητα 
Πειραιά προσκάλεσαν την Δευτέ-
ρα 18.2.85 στις 7 μ.μ. τους: 

Σύλλογο Κυθηρίων Σπουδα 
ατών Σύλλογο Μητάκων «Η 
Μυρτιά» — Σύλλογο Καραβιτών 
«Η Πορτοκαλιά» — Σύλλογο Μυ-
λοποταμιτών — Αθλητικό όμιλο 
Κυθήρων — Ναυτικό ' Ομιλο Κυ-
θήρων και Επαγγελματοβιοτεχνι-
κή Ενωση Κυθήρων. 

Στην συνάντηση παραβρέθη-
καν οι σύλλογοι - - σωματεία: 

Σ.Κ.Σ., Ν.Ο.Κ., Μυρτιά, Πορτο-
καλιά, Κυθηριακός Σύνδεσμος, 
Κυθηριακή Αδελφότητα, Προκο-
πή, και εκπρόσωποι της τοπικής 
αυτοδιοίκησης Κοινότητας Κυθή-
ρων και Μυρτιδίων. 

Θέμα της συζήτησης υπήρξε: η 
επαναλειτουργία της επιτροπής 
της Ουρανίας Αφροδίτης. Αποτέ-
λεσμα: η θετική και ομόφωνη απο-
δοχή όλων των εκπροσώπων για 

, την επαναλειτουργία της επιτρο-
πής, μαζί με προτάσεις εκδηλώσε 
ων και την προϋπόθεση συνεργα-
σίας με την τοπική αυτοδιοίκηση 
και τοπικούς συλλόγους — σωμα-
τεία. Επίσης αποφασίστηκε η σύ 
νταξη γράμματος από τα τρία Πα 
γκυθηραϊκά (Σ.Κ.Σ. — Κυθηραϊκή 
Αδελφότητα — Σύνδεσμος) όπου 
θα ενημερώνουν τους τοπικούς 
φορείς για τις παραπάνω αποφά 
σεις — σκέφεις τους. 

Τέλος προτάθηκε συνάντηση 
το Πάσχα μεταξύ των συλλόγων 

σωματείων του νησιού και την 
τοπική αυτοδιοίκηση με την επι-
τροπή της Ουρανίας Αφροδίτης. 

ΧΩΡΙΣ ΤΗΛΕΦΩΝΕΙΟ 
Η ΠΑΛΗΟΠΟΛΗ 

Για την καθυστέρηση της λει 
τουργίας τηλεφωνείου στον οικι-
σμό της Παληόπολης, που έπρεπε 
να έχει γίνει από το 1984, διαμαρ-
τύρεται ο εξωραϊστικός σύλλογος 
Μητάτων «Η ΜΥΡΤΙΑ». 

Σημειώνει ότι σύμφωνα με την 
απογραφή του 1981, ο οικισμός α-
ριθμεί 59 κατοίκους και θεωρεί α-
παράδεκτη την μέχρι τώρα ταλαι-
πωρία τους. 

Ο σύλλογος ζητάει την άμεση 
έναρξη των εργασιών στην περιο-
χή μπροστά στην περίοδο των κα-
λοκαιρινών διακοπών. Νομίζουμε 
ότι o OTE θα πρέπει να απαντήσει 
θετικά στο δίκαιο αίτημα της 
«Μυρτιάς». 

Σκοπός θα είναι: ο τρόπος συνερ-
γασίας επιτροπής — τοπικών φο-
ρέων η ανταλλαγή σκέψεων — 
προτάσεων στο θέμα των πολιτι-
στικών εκδηλώσεων στο νησί όλο 
τον χρόνο. 

Καλούμε όλους τους φορείς να 
ανταποκριθούν στην πρόσκληση 
που θα τους σταλεί. 

ΛΑΣΠΟΛΟΓΕΙ 
ΚΑΙ ΠΑΛΙ Η 

«Φωνή των Κυθήρων» 
Μ ή ν υ σ η θ α κ α τ α θ έ σ ε ι ο 

Σ ύ λ λ ο γ ο ς Κ υ θ η ρ ί ω ν Σ π ο υ δ α σ τ ώ ν 

Μπορεί να μην ξέρομε ποιος 
παίζει κρυφτούλι πίσω από το όνο-
μα «Φωτεινός», αρθρογράφος στη 
φωνή των Κυθήρων, μπορούμε ό-
μως εύκολα, κρίνοντας από τα 
γραφόμενά του, να εκτιμήσωμε το 
επάγγελμα που εξασκεί, ή τουλά-
χιστον αυτό που θάθελε να εξα-
σκούσε. Είναι το επάγγελμα του 
σοβατζή και αυτό γιατί ο κύριος 
αυτός αρέσκεται να ασχολείται με 
τη λάσπη. Το κακό μαζί του είναι 
ότι ενώ χρησιμοποιεί με ένα φοβε-
ρά αδέξιο τρόπο και τη λάσπη έχει 
την εντύπωση ότι δημιουργεί καλ-
λιτεχνήματα και επόμενα έχει την 
ανάγκη ενός καλλιτεχνικού ψευ-
δώνυμου, και τι ψευδώνυμο; «Φω-
τεινός» ούτε ηλεκτρική λάμπα να 
ήταν. 

πάρχει στα γραφεία μας είναι ενός 
Κυθήριου ταξιτζή, γνωστού σαν 
Ταρζάν, από το εξώφυλλο του 
προπέρσινου ημερολογίου. 

Λέτε να μπέρδεψε τον Μάρξ με 
αυτόν το γραφικό συμπατριώτη; 
Καθόλου απίθανο, γιατί όπως φαί-
νεται ούτε καν ξέρει τι ήταν ο 
Μάρξ. 

Σχετικά με το ενδιαφέρον του 
για τις σπουδές μας, θα πρέπει να 
τον ενημερώνουμε πως διαβάζο-
ντας τα άρθρα του πραγματικά 
μαθαίνομε κάτι καινούργιο, κάτι 
που δεν διδάσκεται στα Πανεπι-
στήμια την Γκαιμπελίστικη θεωρία 
(Γκαίμπελ, Γερμανός διαφωτιστής 
του Χιτλερικού φασισμού, όλη του 
η προπαγάνδα στηριζόταν στη δη-
μαγωγία και στη χωρίς προηγού-

Το καινούργιο του έργο τέχνης 
παρουσιάζει ένα νεαρό μέλος του 
ΠΑΣΟΚ, που περνώντας από τα 
γραφεία του Συλλόγου μας είδε 
ένα νεαρό κομμουνιστή να' κάνει 
κήρυγμα, κάτω από τη φωτογρα-
φία του Μάρξ, σε μια ομάδα νέων. 
' Οπως φαίνεται το «φωτεινό» του 
μυαλό δεν είχε αρκετή ένταση για 
να τον βοηθήσει να γράψει κανένα 
όνομα, μήπως και γίνει πιο πιστευ-
τή η ιστορία του. Το μόνο όνομα 
που αναφέρει στο κείμενο του εί-
ναι του Μάρξ. Ευτυχώς όμως που 
ο Μάρξ είναι πεθαμένος πριν 100 
χρόνια γιατί και αυτός θα τον διέ-
ψευδε. Και ξέρετε γιατί; Γιατί η μό-
νη φωτογραφία ανθρώπου που υ-

μ ε ν ο δ ι α σ τ ρ έ β λ ω σ η τ ω ν 
γεγονότων). 

Επειδή όμως εμείς θέλομε να 
είμαστε ενωμένοι, θέλομε να 
επικρατεί η φωνή της λογικής 
και στις συμφωνίες μας και στις 
διαφωνίες μας. Θέλομε να σεβό-
μαστε τον συνάνθρωπο μας, 
αποκρούσμε και καταδικάζομε 
όλη αυτή τη προσπάθεια του 
κυρίου «Φωτεινού». 

Για να μπει ένα τέλος σ' αυτή 
την ιστορία, το Δ.Σ. θα αποφασί-
σει εντός των ημερών την κατάθε-
ση μήνυσης για συκοφαντική 
δυσφήμιση. 

Η Συντακτική Επιτροπή 

ΔΙΑΒΑΖΕΤΕ ΚΑΙ 
ΔΙΑΔΙΔΕΤΕ 

ΤΙΣ «ΓΝΩΜΕΣ» 


